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Iktatószám: IV. 151-1/2010. 
 

JEGYZİKÖNYV 
 
amely készült Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyőlése Mővelıdési és 
Oktatási Bizottságának 2010. február 16-án 14 óra 5 perckor a Polgármesteri Hivatal I. 
emeleti polgármesteri tárgyalójában megtartott ülésérıl. 
 
Jelen vannak:   Csillagné Szánthó Polixéna elnök, 
    Schoeck Károly, 
    Dr. Gaál Zsuzsanna, 
    Dr. Faludiné Uzsoki Valéria bizottsági tagok. 
 
Ülés közben érkezett:  Dr. Hadházy Ákos bizottsági tag. 
 
Távolmaradásukat jelezték: Fajszi Lajos, és 
    Dr. Tóth Csaba Attila bizottsági tagok. 
 
Tanácskozási joggal megjelent:  Majnay Gábor osztályvezetı, 

Pócs Margit közmővelıdési és civil kapcsolatok referense, 
Dr. Kubik Andrea bizottsági referens, jkv. vezetı. 

 
Meghívottak:   Liebhauser János az Illyés Gyula Megyei Könyvtár igazgatója; 

Matókné Kapási Julianna a Babits Mihály Mővelıdési Ház és 
Mővészetek Háza igazgatója, Bartina Néptánc Egyesület 
mővészeti vezetıje; 
Béresné Kollár Éva a Tücsök Zenés Színpad mővészeti 
vezetıje; 
Béres János a Szekszárd Jazz Quartett titkára; 
Naszladi Judit a Szekszárdi Gárdonyi Zoltán Református 
Együttes mővészeti vezetıje; 
Pappné Kutas Annamária a Babits Mihály Általános Iskola 
Német Nemzetiségi Kamara Kórusa képviseletében; 
Pesti Éva az Art Contact Mozgásszínház képviseletében; 
Csele Lajos a Szekszárdi Gitár Egyesület elnöke; 
Dr. Palkóné Tucsni Katalin a Szekszárdi Madrigálkórus elnöke; 
Rosenberger Ferencné a Mondschein Kórus Egyesület elnöke; 
Kutny Gáborné a Liszt Ferenc Pedagógus Kórus elnöke. 

 
Az elnök megállapítja, hogy a 7 tagú bizottságból 4 fı bizottsági tag jelen van, a bizottság 
határozatképes. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna: Köszönti a megjelenteket. Javasolja, hogy a 3. napirendi pont 
keretében az egyesületeket a meghirdetett idıpontoktól függetlenül érkezési sorrendben 
hallgassa meg a bizottság. Javasolja továbbá, hogy a Szekszárd Junior Stars Big Band 
Egyesületet egy másik alkalommal hallgassa meg a bizottság tekintettel arra, hogy az 
egyesület vezetıje az ülésen nem tud részt venni. 
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További módosító javaslat nem érkezett. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a napirendre vonatkozó javaslatot, melyet a bizottság 4 igen 
szavazattal elfogadott, és megállapította a következı napirendet: 
 

NAPIREND 
 
1./ napirendi pont 
Beszámoló az Illyés Gyula Megyei Könyvtár 2009. évi munkájáról és a 2010. évi 
terveirıl 
(írásbeli elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Pócs Margit közmővelıdési és civil kapcsolatok referense 
Meghívott: Liebhauser János igazgató 
 
 
2./ napirendi pont 
Beszámoló a Babits Mihály Mővelıdési Ház és Mővészetek Háza 2009. évi munkájáról 
és a 2010. évi terveirıl 
(írásbeli elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Pócs Margit közmővelıdési és civil kapcsolatok referense 
Meghívott: Matókné Kapási Julianna igazgató 
 
3./ napirendi pont 
A Kiemelkedı Mővészeti Együttesek 2009. évi munkájának és 2010. évi terveinek 
áttekintése 
(írásbeli elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Pócs Margit közmővelıdési és civil kapcsolatok referense 
 
 
 
1./ napirendi pont 
Beszámoló az Illyés Gyula Megyei Könyvtár 2009. évi munkájáról és a 2010. évi 
terveirıl 
(írásbeli elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Pócs Margit közmővelıdési és civil kapcsolatok referense 
Meghívott: Liebhauser János igazgató 
 
Liebhauser János: A beszámolójuk igen terjedelmes, és ez számukra is jó, mert így 
szembesülnek az éves munkájukkal. Tájékoztatja a bizottságot, hogy nyertek egy TIOP-os 
pályázatot, amely elektronikai infrastruktúra fejlesztésre irányul, és 12 millió Ft-ot nyertek. 
Ezen kívül konzorciumban 7 partnerintézménnyel együtt elnyertek egy 100 milliós pályázatot 
is, amely szoftver fejlesztésre, program fejlesztésre, és elektronikus együttmőködésre irányul. 
Ebben a pályázatban a könyvtár mellett a megyei múzeum, a levéltár, Dunaföldvár, Bonyhád, 
Paks, Bátaszék, Tolna könyvtárai vettek részt. Ennek a projektnek a megvalósítása nagyon 
fontos lesz a könyvtár számára, hiszen több évet vesz igénybe. Ezeken kívül egy olyan új 
pályázat kerül kiírásra, amely egy olyan fajta együttmőködést irányoz elı a könyvtár, illetve 
hasonló profilú közmővelıdési intézmények és iskolák között, amely a nem iskolai kereten 
belül szervezett oktatást támogató rendezvények támogatásáról szól. 5 és 50 millió Ft közötti 
összegre lehet pályázni. A könyvtárnak 5 oktatási intézménnyel kell kapcsolatot kiépítenie. 
Feltétel még továbbá, hogy az egyik intézményben a gyerekek 30%-a hátrányos helyzető 
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legyen, legalább egy intézménynek nem szekszárdi székhelyőnek kell lennie, és az 
intézmények között óvoda is legyen. Terveik szerint az İcsényi ÁMK-val – akinek óvodai 
tagintézménye – is van, valamint a Kolping Szakképzı Iskolával, az I. Béla Gimnáziummal, a 
Garay János Gimnáziummal, a Garay János Általános Iskolával és a Dienes Valéria Általános 
Iskolával fognak együttmőködni. Ennek a pályázatnak az a célja, hogy kifejezetten olyan 
szolgáltatásokat fejlesszenek ki, amelyek az eddigi szolgáltatásaikra épülnek rá, és az oktatást 
fejlesztik.  
 
Dr. Faludiné Uzsoki Valéria: A beszámolóban olvasta, hogy egyre nagyobb az érdeklıdés a 
hangos könyv iránt. Mi lehet ennek az oka? 
 
Liebhauser János: Ez egy érdekes dolog. Változik az emberek kultúra fogyasztási szokása, 
és erre a technika jelentıs befolyással van. Megjelentek olyan technikai eszközök, amelyekkel 
a hangoskönyv használata kényelmessé válik. Hiszen most már mobiltelefonnal is lehet 
hallgatni bármilyen fajta szöveget. Sokan utazás vagy sportolás közben nem rádiót vagy zenét 
hallgatnak, hanem hangoskönyvet. Erre reagálva nagyon sok jó minıségő CD jelent meg az 
utóbb idıben. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna: Azt hallotta, hogy megszőnik az Zenemőtár. Igaz ez? 
 
Liebhauser János: Nem szőnik meg a Zenemőtár. Ezek azok a dolgok, amelyekre nagyon 
nehéz szakmailag jó válaszokat ad. Amióta igazgató, az elmúlt öt évben négyszer volt 
létszámleépítés. A könyvtár vezetésének pedig azon kell gondolkodni, hogy hogyan lehet 
kevesebb fájdalommal ezt a kérdést megoldani. A legfontosabb szempontnak ilyenkor is azt 
tartja, hogy a szolgáltatási rendszerük ne sérüljön, a létszámleépítéssel a lehetı legtöbbet 
spóroljanak, valamint hogy a létszámleépítéssel érintettek ne a semmibe kerüljenek, hanem 
egy fix helyre. A Zenemőtár tehát nem szőnik meg, csak másként mőködik tovább. Más 
kérdés, hogy olyan módon már nincs rá igény, mint tíz évvel ezelıtt. Amire nagyobb igény 
lenne, és a könyvtár nagyon jól el tudná látni, azt a szerzıi jogi törvény nem engedi meg, ez 
pedig a mősorok összeállítása.  
 
14 óra 20 perckor dr. Hadházy Ákos megérkezik az ülésterembe. A 7 tagú bizottságból 5 tag 
van jelen. 
 
Dr. Gaál Zsuzsanna: A mai modern magyar irodalom sorozat folytatódik-e a könyvtárban? 
 
Liebhauser János: Igen, folytatódik a rendezvény, csak nem ilyen formában. Az is biztos, 
hogy meg fogják szervezni a 19. gyermek írók találkozóját. Ez egy olyan irodalmi sorozat 
volt a könyvtár életében, amit mindig az anyagi gondok lehetetlenítettek el. Most sikerült 
annyi anyagi támogatást szerezni, hogy ezt a rendezvényt meg tudják szervezni. A 
rendezvényre meghívták a Mindentudás egyetemének professzorát, aki a virtuális világról, a 
kultúra virtualitásáról tart elıadást az íróknak. 
 
Schoeck Károly: Hogyan alakult az elmúlt néhány évben az új könyvek beszerzésére 
fordított pénzek aránya? Mőködik-e a könyvtárba a NAVA program, és hogyan hozzáférhetı? 
 
Liebhauser János: A létszámleépítésekre tekintettel a könyvbeszerzésekre fordított összeg 
nem csökkent. Szerencsére sok olyan forrás van, ami növeli a könyvbeszerzési keretüket. Úgy 
tőnik, hogy tervezıdik egy ún. Márai program is, amelynek az a lényege, hogy a könyvtárakat 
a magyar kortárs könyvkiadás támogatásán keresztül támogatná. A NAVA, a nemzeti 
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audiovizuális archívum, amely összegyőjti a magyar gyártású mozgóképes alkotást. Ehhez az 
archívumhoz a tervek szerint az emberek a könyvtárakon keresztül juthatnának hozzá, de a 
youtube megjelenésével ennek jelentısége csökkent. Van NAVA program a könyvtárban, de 
elenyészı azoknak az embereknek a száma, akik ezt használják. 
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a bizottság 5 igen szavazattal 
elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

10/2010. (II. 16.) MOB határozat 
Beszámoló az Illyés Gyula Megyei Könyvtár 
2009. évi munkájáról és 2010. évi terveirıl  

 
1. Szekszárd Megyei Jogú Város 
Önkormányzata Közgyőlésének Mővelıdési és 
Oktatási Bizottsága köszönetét fejezi ki 
Liebhauser János igazgatónak és az Illyés Gyula 
Megyei Könyvtár dolgozóinak a 2009. évben 
végzett színvonalas szakmai munkáért. 
 
2. A bizottság az Illyés Gyula Megyei 
Könyvtár 2009. évi munkájáról szóló beszámolót 
és 2010. évi tervét elfogadja. 
 
3. A bizottság felkéri az Illyés Gyula Megyei 
Könyvtár igazgatóját, hogy a városi 
nagyrendezvények elıkészítésében, 
lebonyolításában a Babits Mihály Mővelıdési 
Ház és Mővészetek Házával és a Polgármesteri 
Hivatallal együttmőködve vegyen részt a 
továbbiakban is.  
 
4. A bizottság megköszöni a megyei 
könyvtárnak a Mészöly Miklós Emléknap, a 
Hollós László Emlékév megvalósításában, 
valamint a Pécs 2010 Európa Kulturális 
Fıvárosa szekszárdi társrendezvényei 
elıkészítésében való aktív részvételét.  
 
5. A bizottság a felkéri az Illyés Gyula 
Megyei Könyvtár igazgatóját, hogy az intézmény 
a továbbiakban is vezessen nyilvántartást az 
egész év folyamán a könyvtár tereit ingyenesen 
használó szekszárdi civil szervezetekrıl, és 
szervezetenkénti kimutatásban forintosítsa a 
természetben nyújtott szolgáltatás értékét. 

 
Határidı: 
1-2. pont tekintetében: 2010. február 16. 
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3. pont tekintetében: 2010. december 31., 
illetve: 2010. február 16. 
4. pont tekintetében: 2011. január 15. és 
folyamatos 
Felelıs: 
Csillagné Szántó Polixéna MOB elnöke 
Liebhauser János igazgató  

 
 
2./ napirendi pont 
Beszámoló a Babits Mihály Mővelıdési Ház és Mővészetek Háza 2009. évi munkájáról 
és a 2010. évi terveirıl 
(írásbeli elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Pócs Margit közmővelıdési és civil kapcsolatok referense 
Meghívott: Matókné Kapási Julianna igazgató 
 
Pócs Margit: Kéri a bizottságot, hogy adjanak valamilyen útmutatást a Babits Mihály 
Mővelıdési Ház és Mővészetek Háza elhelyezésével kapcsolatosan, mert ez nem csak 
mővelıdési ház, de más civil szervezetek számára is fontos lenne a 2010-re vonatkozó 
tervezés során. Sok civil szervezet keresi meg ıt ezzel a problémával, hogy meddig mőködik 
tovább a mővelıdési ház ebben a formában, hogyan tervezzék a 2010. évre a programjaikat. 
Jelzi továbbá, hogy a beszámolóban a bejegyzett civil szervezetek felsorolásánál a 
Mentálhigiénés Mőhely 5 szolgálata nem külön civil szervezet, hanem a Mentálhigiénés 
Mőhelyen belül mőködik. Kéri ezt kijavítani a beszámolóban. 
 
Matókné Kapási Julianna: Nem kívánja a beszámolót kiegészíteni, úgy gondolja, hogy 
részletesen leírtak mindent. Elég nehéz a beszámolóban a 2010. évre vonatkozóan tervezni, 
amikor nem tudják pontosan, hogy mikor kell költözniük. A decemberi költségvetési 
tárgyalások kezdetén még február elejére volt tehetı a mővelıdési ház projektjének 
megvalósítása, majd ebbıl március lett. A beszámoló készítésekor már április végérıl volt 
szó, és a legfrissebb adatok szerint augusztus végéig biztosan mőködik a Mővészetek Háza. 
Ez nagyon nagy nehézséget jelent számukra. Van egy TÁMOP-os pályázatuk is, amely az 
AGORA programra épülı tartalmi jellegő pályázat. A TÁMOP-os projekt támogatási 
szerzıdése aláírásra került, ezért a megvalósítását is meg kell kezdeniük, de az AGORA 
pályázat keretében a mővelıdési ház felújítása elmarad, így egy anomália keletkezik. A 
TÁMOP-os programokat tervezniük kell, de félı, hogy nem lesz a megvalósításhoz épületük 
és infrastruktúrájuk. Szó volt arról, hogy a volt Gyermekek Háza alkalmas lenne arra, hogy 
oda költöztessék át a mővelıdési házat, de az egyházzal nem sikerült megegyezni. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna: Az iskolákat esetleg nem tudnák bevonni a mővelıdési ház 
helyének biztosításába? 
 
Matókné Kapási Julianna: Sajnos az iskolák nem alkalmasak erre. A kórusoknak, és például 
a Bartina Néptánc Együttesnek is annyi tagja van, hogy nem férnének el egy iskola 
tornatermében. 
 
14 óra 50 perckor dr. Hadházy Ákos elhagyja az üléstermet. A 7 tagú bizottságból 4 tag van 
jelen, a bizottság továbbra is határozatképes. 
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Schoeck Károly: Akik ismerik ıt, azok tudják, hogy a kultúra iránt meglehetısen elfogult. 
Ha egy pályázat révén a Babits Mihály Mővelıdési Ház felújítására újabb másfél milliárd 
forint költhetı el, az nagyon jó dolog. Fontosnak tartja egy ilyen projekt megvalósításánál, 
hogy a mővelıdési házban lévı dolgozókat és egyesületeket egységben tudják tartani, ezt 
városi feladatnak tekinti. Ha van egy épület, amely funkciójában megfelelı arra, hogy a 
mővelıdési ház oda átköltözzön, akkor a városnak az a feladata, hogy ennek a költségérıl 
gondoskodjon. Véleménye szerint a városnak meg kell egyeznie ennek az épületnek a 
tulajdonosával, és ennek a költségnek meg kell jelennie Szekszárd Megyei Jogú Város 
költségvetésében. 
Kérdése Matókné Kapási Juliannához: A beszámolóban azt olvasta, hogy volt Szekszárdon 
egy iskola, aki a mővelıdési ház felújítása miatt már nem megrendezhetı színi elıadást a 
tornatermében rendezte meg. Megtudhatná, hogy melyik iskola volt ez, és milyen sikere volt 
az elıadásnak? 
 
Matókné Kapási Julianna: Igen, valóban volt ilyen, a Babits Mihály Általános Iskolába 
rendeztek színházat. Az AGORA pályázat bizonytalanságra tekintettel ez az iskola 
gyorsabban reagált, és megrendezte a saját színházát. 
 
Schoeck Károly: Véleménye szerint egy iskola tornatermében megrendezett színház nem 
olyan, mint egy rendes színház. Fontosnak tartja, hogy a gyerekek az általános iskolában 
találkozzanak a színházzal, de nem ilyen keretek között. 
 
Matókné Kapási Julianna: Véleménye szerint ebben nincs semmi elítélendı. Sokan 
mondták, hogy tetszett nekik a színház. Ez egy utcára is kivihetı színház volt, nem olyan 
színház, mint amilyen például a Babits Mihály Mővelıdési Házban megrendezésre kerül. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna: Nagyon jó rendezvénynek tartja a Játékvár-lak családi 
játszóházat. Javasolja, hogy vonják be az iskolák színjátszó csoportjait is. 
 
Matókné Kapási Julianna: Köszöni a felvetést. Igyekeznek minél kevesebb pénzbıl 
megszervezni ezeket a családi játszóházakat, úgyhogy ezt jó ötletnek tartja. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna: A beszámolóban olvasta, hogy a moziba látogatók száma ismét 
csökkent. 
 
Matókné Kapási Julianna: Ez a mozi kinézetének is köszönhetı. Ugyanakkor a mozira is 
igaz, hogy a technika megelızi ıket. 2004-2005-ben, amikor a mozit felújították, a 
legmodernebb felvevı gépeket hozták ide, most pedig már szinte használhatatlanok. Most 
már a 3D-s mozinak van jövıje, amihez új technika kellene. Sajnos az AGORA-ba ez nem 
lett betervezve, mert akkor túl sokba került volna. Most már jóval kevesebb pénzért is 
megvalósítható lenne, és véleménye szerint ezt meg is kell valósítani a jövıben. 
A beszámolóval kapcsolatosan jelzi továbbá, hogy sok olyan kisebb szervezet van – mint 
például a Nyugdíjas Klub – amely a mővelıdési ház égisze alatt mőködik. Ezeknek a 
szervezeteknek a mővelıdési ház kezeli a pézét. Kéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy amikor 
ezek a szervezetek támogatást kapnak a várostól vagy valamelyik bizottságtól, akkor ne a 
szervezet nevével készítsék el a szerzıdést, hanem a Babits Mihály Mővelıdési Ház és 
Mővészetek Háza legyen a szerzıdést kötı fél, mert csak ık tudják a támogatást könyvelni, és 
elszámolni. 
 



 7 

Pócs Margit: Javasolja, hogy a bizottság egészítse ki az elıterjesztés határozati javaslatát 
azzal, hogy a bizottság felkéri a Közgyőlést vagy Polgármester Urat, hogy a Babits Mihály 
Mővelıdési Ház költözésének kérdését minél elıbb rendezze akár úgy, hogy megvizsgálja a 
volt Gyermekek Háza bérleti lehetıségét. 
 
Schoeck Károly: Véleménye szerint a beszámoló minden követelménynek megfelel, de a 
beszámoló tárgyalása közben olyan probléma merült fel, amit meg kell oldani. Javasolja, 
hogy a beszámoló elfogadása mellett a bizottság határozatban tegyen javaslatot ennek a 
problémának a megoldására. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna: Véleménye szerint ezt a problémát meg kell oldani, és biztosan 
meg is fogják oldani, az ezzel kapcsolatos tárgyalások folyamatban van. Ha a bizottság 
ragaszkodik hozzá, hogy errıl határozatot hozzon, nem látja akadályát. Megfogalmazza a 
határozati javaslatot. 
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 igen szavazattal 
elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

11/2010. (II. 16.) MOB határozat 
Beszámoló a Babits Mihály Mővelıdési Ház és 
Mővészetek Háza 2009. évi munkájáról és 
2010. évi terveirıl 
 
1. Szekszárd Megyei Jogú Város 
Önkormányzata Közgyőlésének Mővelıdési és 
Oktatási Bizottsága köszönetét fejezi ki Matókné 
Kapási Julianna igazgatónınek és a Babits 
Mihály Mővelıdési Ház és Mővészetek Háza 
dolgozóinak a 2009. évben végzett színvonalas 
munkáért. 
 
2. A bizottság külön köszönetét fejezi ki a 
Babits Mihály Mővelıdési Ház és Mővészetek 
Házának a Hollós László Emlékév 
megvalósításában való aktív közremőködéséért 
és a Városi Örömünnep sikeres megrendezéséért. 
 
3. A bizottság a Babits Mihály Mővelıdési 
Ház és Mővészetek Háza 2009. évi munkájáról 
és a 2010. évi tervekrıl szóló beszámolót 
elfogadja. 
 
4. A bizottság felkéri a Babits Mihály 
Mővelıdési Ház és Mővészetek Háza 
igazgatóját, hogy a Kiemelkedı Mővészeti 
Együttesek városi nagyrendezvényeken történı 
ingyenes fellépéseirıl a továbbiakban is 
vezessen külön kimutatást az intézmény, és arról 
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tájékoztassa év végén a Közoktatási, Mővelıdési 
és Sport Osztályt. 
 
5. A bizottság felkéri a Babits Mihály 
Mővelıdési Ház és Mővészetek Háza 
igazgatóját, hogy az intézmény a továbbiakban is 
vezessen nyilvántartást a teljes év folyamán a 
ház tereit ingyenesen használó civil 
szervezetekrıl, és szervezetenkénti kimutatásban 
forintosítsa a természetben nyújtott 
szolgáltatások értékét. 

 
6. A bizottság felkéri a közgyőlést, hogy a 
Babits Mihály Mővelıdési Ház és Mővészetek 
Háza mőködésének és eszközeinek egy 
helyszínen tartása érdekében vizsgálja meg a volt 
Gyermekek Háza épületének bérleti lehetıségét 
a mővelıdési házzal kapcsolatos projekt 
megvalósításának idıtartamára. 

 
Határidı: 
1-3. pont tekintetében: 2010. február 16. 
4-5. pont tekintetében: 2011. január 15. és 
folyamatos 
6. pont tekintetében: 2010. április 30. 
Felelıs: 
Csillagné Szántó Polixéna MOB elnöke 
Matókné Kapási Julianna igazgató  

 
 
3./ napirendi pont 
A Kiemelkedı Mővészeti Együttesek 2009. évi munkájának és 2010. évi terveinek 
áttekintése 
(írásbeli elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Pócs Margit közmővelıdési és civil kapcsolatok referense 
 
I. Bartina Néptánc Együttes 
Meghívott: Matókné Kapási Julianna titkár 
 
Matókné Kapási Julianna: A beszámolót nem kívánja kiegészíteni. Nehéz évük volt, de 
azért az együttes jól mőködik. A gyerekeket egyre nehezebb a néptáncra rábírni. 

 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 
II. Tücsök Zenés Színpad Egyesület 
Meghívott: Béresné Kollár Éva mővészeti vezetı 
 
Béresné Kollár Éva: A beszámolót nem kívánja kiegészíteni. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna: Van-e utánpótlása a csapatnak? 
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Béresné Kollár Éva: Az utánpótlással nincs gond. Számukra csak a próbák helyszíne 
bizonytalan a Babits Mihály Mővelıdési Ház projektje miatt. Megköszöni a városnak a 
támogatást, amelyet a 2009. évben kaptak. 
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 
III.  Szekszárd JAZZ QUARTETT 
Meghívott: Béres János titkár 
 
Béres János: Nem kívánja a beszámolót kiegészíteni. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna: Köszöni, hogy a nagy rendezvényeknél a hangosításban 
segédkezik. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
IV. Szekszárdi Gárdonyi Zoltán Református Együttes 
Meghívott: Naszladi Judit mővészeti vezetı 

 
Naszladi Judit: A Szekszárdi Gárdonyi Zoltán Református Együttes és a Babits Mihály 
Általános Iskola Német Nemzetiségi Kamara Kórusa képviseletében jött el. Nem kívánja 
kiegészíteni a beszámolót. Szeretné megköszönni a bizottság 2009. évi támogatását. 
Tájékoztatja a bizottságot, hogy meghívták a Gárdonyi Kórust Pozsonyba az V. Nemzetközi 
Egyházzenei Kórusversenyre, ezért kérik, hogy –úgy mint tavaly – a bizottság támogatásból 
elıleget kaphassanak március végéig. 

 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 
V. Babits Mihály Általános Iskola Német Nemzetiségi Kamara Kórusa 
Meghívott: Pappné Kutas Annamária igazgató 
 
Csillagné Szánthó Polixéna: Gratulál a legfiatalabb Kiemelkedı Mővészeti Együttesnek. 
Tavaly októbere óta rendelkeznek ezzel a címmel nagyon megérdemelten. Kérdése a szakmai, 
pénzügyi tájékoztatóval kapcsolatosan, hogy a tangóharmonika kíséret csak a fellépéseken 
van, vagy a próbákon is. 
 
Naszladi Judit: Igen, a próbákon is van tangóharmonika kíséret. A Babits Kórussal 
kapcsolatosan tájékoztatja a bizottságot, hogy jelenleg 31 gyerek énekel a kórusban 3. 
osztálytól 8. osztályig. A gyerekeket ı válogatja ki, és eredeti német népdalokat énekelnek két 
szólamban. Múlt hét pénteken Mohácson a kistérségi minısítésen arany diplomát szereztek a 
gyerekek. Több rendezvényen is képviseltetni szeretnék magukat. A Babits iskolának van egy 
hagyomány teremtı rendezvénye, ami vagy a Garay János Gimnázium dísztermében vagy a 
Babits Mihály Mővelıdési Házban lesz. Március 26-án lesz az iskola tavasz váró mősora. A 
december 17-i rendezvényen is részt vesznek a gyerekek, amit a Gárdonyi Kórus rendez, és 
épp a kisebbségek napjára esik. 

 
Csillagné Szánthó Polixéna: Nagyon örül a gyermek kórus sikereinek, hiszen manapság 
egyre nehezebben „hadra foghatók” a gyerekek. 
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Pappné Kutas Annamária: Meg szeretné köszönni Naszladi Judit következetes munkáját. 
Egyetért az elnök asszonnyal abban, hogy nagyon nehéz a gyerekeket „hadra fogni” fıleg 
ilyen komolyabb mőfajra. De van egy nagyon jó karvezetıjük, valamint segítı szülık, és 
véleményes szerint ennek köszönhetik a sikereiket. Megköszöni a bizottság támogatását, és a 
támogatásra a jövıben is számítanak. 
 
Rosenberger Ferencné: Örömmel veszi tudomásul, hogy lesz a német nemzetiségi kórusnak 
utánpótlása. A Mondschein Német Nemzetiségi Egyesület elnökeként szeretné felvenni a 
kapcsolatot a Babits iskolával, hogy minél többet szerepeljenek akár együtt is. 
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 
VI. Art Contact Mozgásszínház 
Meghívott: Sárvári János elnök 

 
Pesti Éva: Sárvári János helyett képviseli az Art Contact Mozgásszínházat. Nem kívánja a 
beszámolót kiegészíteni. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna: A beszámoló 6. oldalán olvasta, hogy egy kortárs mővészeteket 
is magába foglaló mőhelyt szeretnének létrehozni. Itt csak a kortárs mozgásmővészetre 
gondoltak? 
 
Pesti Éva: Nem, ez egy több rétegő dolog, és tanárokat is szeretnének meghívni Szekszárdra. 

 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 
VII. Szekszárdi Madrigálkórus 
Meghívott: Dr. Palkóné Tucsni Katalin elnök 

 
Dr. Palkóné Tucsni Katalin: Nem kívánja a beszámolót kiegészíteni. Tájékoztatja a 
bizottságot, hogy idén a terveik között egy lorettói út is szerepel. A bizottság tagjai közül is 
szívesen látnának valakit ezen az utazáson, hogy lássák a tevékenységüket. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna: Ennek az útnak megvan a fedezete? 
 
Dr. Palkóné Tucsni Katalin: Igen. Ezt az utat kifizetik nekik, csak az útiköltséget kell állnia 
a tagoknak. Sajnos ık nem tudnak olyan fellépést vállalni, ahol nem fizetnek nekik, és ez a 
partnerkapcsolat építést is megnehezíti. Az útiköltségre kértek a bizottságtól támogatást, de ha 
nem kapnak, akkor is megoldják valahogy. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna: Megköszöni a beszámolót. A támogatási kérelemnek pedig 
igyekszenek eleget tenni. 
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 
VIII. Mondschein Kórus Egyesület 
Meghívott: Rosenberger Ferencné elnök 
 
Rosenberger Ferencné: A munkájuk gyümölcse talán a tavalyi évben érett meg igazán. Egy 
országos kvóta díjat kaptak nemzetiségi kategóriában. Augusztusban pedig megkapták a 
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Klézli János nívódíjat is. A Bitigheim-Bissingen testvérvárosi kórussal a kapcsolatot továbbra 
is fenntartják. Május 15-én Tolnán részt vesznek a Tolna Megyei Kórusok minısítıjén. 
Folyamatban van annak megszervezése, hogy június 25-én a Szent János kápolna 
felszentelésekor a Mondschein Kórus is ad egy mősort. Ezen kívül még sok program van 
szervezés alatt. Amirıl már most tudnak, azt a beszámolóban is leírta. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
IX. Liszt Ferenc Pedagógus Kórus 
Meghívott: Kutny Gáborné elnök 
 
Kutny Gáborné: Tájékoztatja a bizottságot, hogy az a megtiszteltetés érte a kórust, hogy 
idén is meghívást kapott a Prágai Advent rendezvényre. Amennyiben a bizottság támogatni 
tudná ıket, akkor tervezik, hogy egy „megfiatalított” kórussal vágnának neki ennek a három 
napos rendezvénynek. Ez a rendezvény jó ok lenne arra, hogy az idısebb korosztály helyett a 
fiatalabbak kerüljenek elıtérbe. A kórusban ugyanis sok a 70-80 éves, akik nem látják be, 
hogy az idı múlik. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna: Egy kórus fiatalítása hosszú idıt vesz igénybe, vagy vannak 
esetleg fiatalok is a kórusban? 
 
Kutny Gáborné: Igen, vannak fiatalok is. Kb. 10 ember van, aki a koránál fogva már nem 
alkalmas arra, hogy egy ilyen három napos rendezvényen részt vegyen. 
 
Pócs Margit: A kórus esetében ez a néhány idısebb tag már a Kiemelkedı Mővészeti 
Együttes státuszt veszélyezteti, mert így nem tudnak annak a színvonalnak megfelelni, és 
azokon a fellépéséken részt venni, amely követelmény lenne velük szemben. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna: A kórus fiatalítása kérdésében a bizottság nem tud segíteni, a 
támogatásra pedig majd visszatérnek.  
 
Kutny Gáborné: Tájékoztatja, hogy a kórus idén tervez egy 45 éves jubileumi koncertet. 
Továbbá a beszámolóban is említette, hogy megkeresését kaptak arra, hogy a 
Pedagóguskórusok Országos Találkozóját július 6.és 7. között Szekszárdon rendeznék meg, 
és a Liszt Ferenc Pedagógus Kórusa lenne a házigazda. Ezzel kapcsolatosan kéri a hivatal és a 
bizottság segítségét, mert rövidesen vissza kell jelezniük, hogy ha Szekszárd vállalja- e ennek 
a rendezvénynek a megszervezését. Itt tulajdonképpen csak helyszínt kell biztosítani a 
rendezvénynek, és szállást meg étkezést az ide érkezı kórusoknak.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna: Javasolja, hogy ezzel kapcsolatosan írjanak egy kérelmet. 
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
X. Szekszárdi Gitár Egyesület 
Meghívott: Csele Lajos elnök 
 
Pócs Margit: Megköszöni a Szekszárdi Gitár Egyesületnek a fellépést a Mészöly Miklós 
Emléknapok kapcsán. A rendezvény elıtt 5 nappal derült ki, hogy a meghívott együttes 
mégsem tudja a fellépést vállalni. A Szekszárdi Gitár Egyesület pedig kevéssel a rendezvény 
elıtt is vállalta a fellépést, amely nagyon jól sikerült. 
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Csele Lajos: A beszámolót azzal egészíti ki, hogy a Borok és húrok címő rendezvényük 
bekerült az EKF rendezvényei közé. A Szekszárdi Gitár Együttes idén lesz 10 éves, és ennek 
alkalmából egy jubileumi koncertet is terveznek. 
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 igen szavazattal 
elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

12/2010. (II. 16.) MOB határozat 
Kiemelkedı Mővészeti Együttesek 2009 évi 
munkájának és 2010. évi terveinek áttekintése 
I. 

 
1. Szekszárd Megyei Jogú Város Mővelıdési 
és Oktatási Bizottsága köszönetét és elismerését 
fejezi ki a  

• Bartina Néptánc Együttesnek, 
• Tücsök Zenés Színpad Egyesületnek, 
• Szekszárd JAZZ QUARTETT-nek, 
• Szekszárdi Gárdonyi Zoltán Református 

Együttesnek, 
• Babits Mihály Általános Iskola Német 

Nemzetiségi Kamara Kórusának, 
• Art Contact Mozgásszínháznak, 
• Szekszárdi Gitár Egyesületnek, 
• Szekszárdi Madrigálkórusnak, 
• Mondschein Kórus Egyesületnek, 

valamint a 
• Liszt Ferenc Pedagógus Kórusnak 

Kiemelkedı Mővészeti Együttesek 2009. évben 
nyújtott mővészeti,- közösségépítı 
tevékenységéért, a városi nagyrendezvényeken 
történt fellépéseikért.  
A bizottság a jövıben is Szekszárd kulturális, 
mővészeti élete nélkülözhetetlen szereplıiként 
tartja számon a Kiemelkedı Mővészeti 
Együtteseket.  
 
2. A bizottság felhívja a Kiemelkedı 
Mővészeti Együttesek figyelmét a „kiemelkedı 
mővészeti együttes” státusz évenkénti 
megvédése érdekében a jóváhagyott szempontok 
betartására és e szempontok szerinti beszámoló 
elkészítésére évente elektronikus formában is, 
melyet a Polgármesteri Hivatal Közoktatási, 
Mővelıdési és Sport Osztályra kell benyújtani a 
megadott határidıre.  
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3. A bizottság felkéri a Kiemelkedı 
Mővészeti Együtteseket a honlapjaik 
elkészíttetésére, rendszeres karbantartására. 
 
4. A bizottság felkéri a Polgármesteri 
Hivatalt, hogy a város honlapjáról folyamatosan 
tegye elérhetıvé a Kiemelkedı Mővészeti 
Együttesek honlapjait, és rendszeresen jelenítse 
meg a honlapon az általuk leadott 
rendezvényeket, információkat.  

 
Határidı: 
1. pont tekintetében: 2010. február 16.  
2. pont tekintetében: folyamatos 
3-4. pont tekintetében: 2010. december 31. és 
folyamatos 
Felelıs: 
1. pont tekintetében: Csillagné Szántó Polixéna 
MOB elnöke 
2-3. pont tekintetében: Kiemelkedı Mővészeti 
Együttesek vezetıi  
4. pont tekintetében: Amreinné dr. Gál Klaudia 
aljegyzı  

 
További kérdés, hozzászólás nem lévén, az elnök a bizottság ülését 16 óra 25 perckor 
berekeszti. 
 
 

Kmf. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna 

Mővelıdési és Oktatási Bizottság elnöke 
 

A jegyzıkönyvet készítette: 
 
    Dr. Kubik Andrea 

bizottsági referens 
 
      Ellenjegyezte: 
 
              Amreinné dr. Gál Klaudia 
                            aljegyzı 


